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Närvarande 

Ledamöter: ordförande Agnetha Mbuyamba          RBU 

Margareta Lilliestråle FA 

Douglas Sagell RSMH 

Anne-Louise Larsson-Kapp DHR. 

   Urban Fernquist SRF  

 

Sekreterare:   Solveig Blid 

 

Tjänstemän: avdelningschef Inger Outzen (Socialtjänsten) § 7 

 enhetschef  Håkan Wiegandt (Soc.ps. enheten) 

 avdelningschef  Anders Lindgren (Parkmiljögruppen) 

 § 12 

 

Övriga: ordf. i pensionärsrådet Jutta Askergren 

 

Meddelat frånvaro:                      Åsa Borgström  NHR 

 

Frånvarande:  Anita Åkerhielm HiS  

 

Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, lokal Linné, kl. 13.30-

16.30.  

 

§ 1. Sammanträdet öppnas 

Ordföranden Agnetha Mbuyamba öppnade sammanträdet och hälsade alla 

välkomna.  

 

§ 2. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. Till övriga frågor anmäldes: 

1. Om föreningsbidrag 

2. Om LSS kommitténs utvidgade uppdrag, sysselsättning till personer med 

psykisk funktionsnedsättning tillhörande personkrets 3  
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3. Enkät om individuella planer enligt LSS och bostadsbehov hos personer 

med olika funktionsnedsättning 

4. Lokalfrågan för handikapprådets följande sammanträden under året 

 

§ 3. Utseende av protokolljusterare 

Anne-Louise Larsson-Kapp utsågs att tillsammans med ordföranden Agnetha 

Mbuyamba justera dagens protokoll.  

 

§ 4. Datum för protokolljustering 

Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104,  

2008-02-05 efter klockan 09.00. Agnetha Mbuyamba har dessförinnan fått 

protokollet via e-post och kunnat lämna synpunkter. 

 

§ 5. Föregående protokoll  

Föregående protokoll 2008-01-10 godkändes och lades till handlingarna.  

 

Handikapprådet önskar en återkoppling från nämndens diskussion utifrån 

skrivelsen från ledamoten Urban Fernquist, om heminstruktörstjänsten. Skrivelsen 

bifogades föregående protokoll från handikapprådet.  

 

§ 6. Diskussion om samarbetsfrågor kring personer med 

funktionsnedsättning, med pensionärsrådets ordförande Jutta Askergren 

Pensionärsrådet arbetar inte specifikt med handikappfrågor för personer över 65 

år. Pensionärsrådet arbetar med frågor om äldre och åldrande och de problem och 

behov som uppstår utifrån åldrande, såsom boendefrågor, matfrågor m.m., om att 

underlätta för att kunna ha en bra livssituation trots åldrande. Frågor om 

tillgänglighet t.ex. arbetar pensionärsrådet inte specifikt med. Pensionärsrådet får i 

så fall samarbeta med handikapprådet i de frågorna.  

 

Genom de olika pensionärsföreningarna kan äldre få viss vägledning och hjälp i 

t.ex. frågor som rör hörsel- och synnedsättningar. Pensionärsföreningarna ordnar 

också träffar för pensionärer i närområdet. 

 

Handikapprådet uppfattar att frågor om handikapp får drivas av handikapprådet, 

för alla åldersgrupper.  

 

Tidigare har det t.ex. på Linnégården inte funnits något ledstråk, hur det är i 

dagsläget vet inte handikapprådets ledamöter. 

  

§ 7. Verksamhetsberättelse 2007 

Inger Outzen berättar att stora förändringar genomförts under 2007, grundskolan 

och särskolan överfördes till Utbildningsförvaltningen 2007-07-01, skötsel av 

gator överfördes till Trafikkontoret 2007-01-01, handläggningen av löner 

överfördes till Serviceförvaltningen 2007-09-01 och handläggningen av 
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försörjningsstödet för stadsdelsförvaltningarna Kungsholmen, Norrmalm och 

Östermalm förlades till Östermalms sdf från 2007-09-01.  

 

Under året har några upphandlingar gällande drift av verksamheter inom 

Äldreomsorgen genomförts och en förskola har avknoppats. Det har varit många 

pensionsavgångar inom förvaltningen eftersom det utgått ett förmånligt avtal för 

personer över 60 år, som ett led i stadens rationaliseringsarbete och minskning av 

personal.  

 

Bokslutet slutar på ett överskott på 2, 5 mnkr för hela förvaltningen efter 

omdisponering av medel bl.a. för socialpsykiatrin, som inte förbrukat 

stimulansbidrag som erhållits för att starta ett stödboende och för att förbereda ny 

lag om vård på hemorten, med stöd av tvångslagstiftning. Stimulansbidrag söks 

för 2008 i stället.   

 

Alla socialtjänstens enheter har hållit budget utom Familjeenheten. Vissa 

besparingsåtgärder har genomförts under året för att hålla budget, bl.a. inom 

omsorgen om personer med funktionsnedsättning, som gett bra resultat.  

 

De mål och åtaganden som satts upp i verksamhetsplanen för 2007 bedöms vara 

uppfyllda, avslutar Inger Outzen.  

 

§ 8. Upphandling av Gärdets gruppbostäder och dagliga verksamhet m.m 

Margareta Lilliestråle och Ann-Louise Larsson-Kapp har besökt Gärdets dagliga 

verksamhet, som de bedömer verkar fungera bra. 

 

Handikapprådets roll i frågor som gäller upphandling blir att följa 

konsekvenserna av de politiska beslut som fattats.    

 

§ 9. Synpunkter till HSO angående stadsdelsnämndens aktivitetsplan för 

upphandling och konkurrensutsättning 

Handikapprådet står kvar vid de synpunkter som framfördes i den skrivelse som 

bifogades föregående protokoll. Den skrivelsen sänds till HSO som 

handikapprådets synpunkter i frågan.  

 

§ 10. Synpunkter/frågor kring informationen i utskicket 

Handikapprådet önskar i fortsättningen få sig tillsänt den sammanfattning som 

förvaltningen sammanställer, av ärenden till nämnden. 

 

§ 11. Övriga frågor 

1. Om föreningsbidrag 

Socialtjänsten brukar årligen få ansökan om föreningsbidrag endast från RSMH, 

som de senaste året fått vad som begärts. 
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RSMH:s ledamot framför att föreningen, utifrån de ökande förväntningarna från 

förvaltningen om större ansvarstagande och delaktighet i verksamheter för 

personer med funktionsnedsättning, skulle uppskatta ett större föreningsbidrag för 

2008, än föreningen fått tidigare år.  

 

2. Om LSS kommitténs utvidgade uppdrag, sysselsättning till 

personer med psykisk funktionsnedsättning tillhörande 

personkrets 3  

Urban Fernquist har varit på hearing om LSS- kommitténs arbete med frågor om 

sysselsättning för personer med psykisk funktionsnedsättning, tillhörande  

personkrets 3 LSS. Ett förslag förväntas läggas under året och förändringar träda i 

kraft 2009-2010. Personer med fysisk funktionsnedsättning kommer sannolikt inte 

att omfattas av förändringen i detta skede, men ev. senare.   

 

3. Enkät om individuella planer enligt LSS och bostadsbehov hos 

personer med olika funktionsnedsättning 

Genomgång av förvaltningens svar på enkäten gjordes. Handikapprådet gav 

synpunkter på förvaltningens svar på enkäten. Handikapprådets synpunkter 

redovisar Margareta Lilliestråle till HSO. 

 

Handikapprådet uttalade sig tveksamma till förvaltningens uppgifter om att det 

inte finns behov, hos målgrupperna, av bostäder för personer med fysisk 

funktionsnedsättning och av individuella planer enligt LSS. 

 

Handikapprådet önskar att Thomas Björnstad vid nästa sammanträde redogör för 

vilka andra planer t.ex. genomförandeplaner, som görs för/tillsammans med 

brukarna, inom enheten.  

  

4. Lokalfrågan för handikapprådets följande sammanträden under 

året  

På grund av ombyggnation kommer handikapprådets följande möten under året att 

vara i andra lokaler än Linné, vilka är inte klart ännu. Viktigt att ledamöterna är 

observanta på vilken lokal som anges när kallelsen till nästa sammanträde 

kommer. 

 

Handikapprådets sammanträde den 2008-02-28 ställs in på grund av att flera 

ledamöter har förhinder. Nästa sammanträde blir därmed 2008-04-03. 

 

Ledamöterna träffas dessförinnan hemma hos Agnetha Mbuyamba 2008-03-04. 

Solveig Blid meddelar Agnetha Mbuyamba om det uppkommer viktiga frågor som 

måste behandlas inför nämndens sammanträde 2008-03-13.  

 

§ 12. Aktuella stadsmiljöfrågor 

Anders Lindgren från Parkmiljögruppen för Kungsholmens-, Norrmalms- och 

Östermalms stadsdelsnämnder redogjorde för aktuella stadsmiljöfrågor på 
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Östermalm. Gruppen ansvarar för parkskötsel och stadsmiljöfrågor. Frågor om 

skötsel av gator, snöröjning m.m. sköts numer av Trafikkontoret.  

 

Aktuellt är ett förslag på stadsvillor på Kampementsbacken, som förvaltningen vill 

stoppa p.g.a. att det bl.a. tar bort ljus från uteplatserna på Rio. 

 

Aktuellt är också kvarteret Krubban, vid Nationalmuseum m.m., där det finns 

förslag på att bygga bostäder. Förvaltningen har framfört vikten av att behålla ytor 

för barnstugor och parkområden samt att behålla klippan bakom Historiska 

museet. 

 

Handikapprådet undrar vilka måldokument som finns för målet att Stockholm ska 

bli världens med tillgängliga huvudstad 2010. 

 

Anders Lindgren svarar att det finns en tillgänglighetsplan för Östermalm, som 

tidigare handikappråd tagit del av. Frågor om tillgänglighet förs alltid fram vid ny- 

och ombyggnation.  

 

Staden budgeterar varje år 100 mnkr för att förbättra tillgängligheten i staden, t.ex. 

sänka trottoarkanter, byta ut parkbänkar.  

 

För staden har Fastighetskontoret ansvar för tillgängligheten för stadens mark och 

lokaler. Upptäcks fel går det att dygnet runt ringa driftscentralen och anmäla fel.  

 

På privata fastighetsägare och värdar ställs krav gällande tillgänglighet vid ny- och 

ombyggnation. För äldre lokaler är det upp till fastighetsägaren/hyresvärden att 

själv tillgänglighetsanpassa. 

 

§ 13. Avslutning 

Ordföranden Agnetha Mbuyamba tackade alla närvarande och avslutade mötet. 

 

 

 

Bilaga 

Skrivelse från ledamoten Urban Fernquist, om heminstruktörstjänsten 


